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PROTOKÓŁ NR II/2024 

Z II SESJI RADY MIEJSKIEJ W LIPNIE 

 

z dnia 9 maja 2024 roku 

 

 

Na 15 osobowy skład Rady, w sesji uczestniczyło 15 radnych, co stanowi 100% ogółu Rady. 

 

 lista obecności – załącznik nr 6 

 

Sesja odbywała się w Urzędzie Miejskim w Lipnie, Plac Dekerta 8.  

Rozpoczęła się o godz. 13:00 – zakończyła o godz. 14:40 

Wypowiedzi uczestniczących w sesji na podstawie zapisu z systemu eSesja (napisy stworzone                      

do filmów z obrad sesji Rady Miejskiej w Lipnie) 

Protokołował : Krzysztof  Derwiński 

 

Ad. pkt. 1 - a 

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - przywitał wszystkich przybyłych na 

obrady II sesji Rady Miejskiej w Lipnie. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co 

stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Ad. pkt. 1 - b 

Ustalenie porządku obrad 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) ustalenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z I sesji RM. 

2. Projekty uchwał: 

a) w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady, 

b) w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta Lipna, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2024 rok, 

d) w sprawie zmiany uchwały nr IX/71/2011 z dnia 20 lipca 2011 r. w sprawie przyjęcia 

„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Miasta Lipna 

na lata 2011-2032”. 

3. Sprawy różne i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad II sesji RM. 
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Ad. pkt. 1 - c 

 

Przyjęcie protokołu z I sesji RM 

 

Do protokołu z I sesji uwag nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z I sesji RM. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu z I sesji RM.  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, 

Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0):  

Rada 15 głosami ZA przyjęła protokół z I sesji RM. 

 

Ad. pkt. 2-a 

 

w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że Wszyscy radni złożyli 

swój akces do pracy w poszczególnych komisjach. Odczytał treść uchwały zgodnie z 

załącznikiem nr 1  

 

Głosowano w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady. 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, 

Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0):  
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Rada 15 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR II/5/2024 

jak w załączniku nr 1 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski -  Teraz, szanowni Państwo, muszę 

zarządzić przerwę w obradach na czas ukonstytuowania się komisji. Komisje odbędą pierwsze 

posiedzenia, podczas których dokona się wyboru przewodniczących komisji i zastępców, a w 

przypadku Komisji Rewizyjnej również sekretarza komisji. W trakcie przerwy komisje 

zaopiniują również projekty kolejnych uchwał zaplanowanych w porządku obrad na dzisiejszej 

sesji, a więc zarządzam przerwę. 

 

(PRZERWA) 

(WZNOWIENIE OBRAD) 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Chciałbym tylko przedstawić, kto 

przewodniczy poszczególnym komisjom, ewentualnie kto jest zastępcą. Komisja Rewizyjna, 

tutaj przewodniczącą została Małgorzata Bonowicz, zastępcą przewodniczącego Anna 

Domeradzka, a sekretarzem Małgorzata Kacprowicz. Komisja Oświaty, Kultury i Samorządu, 

tu przewodniczącą została Małgorzata Spisz, zastępcą przewodniczącej Edward Krzemieniecki. 

Komisja Zdrowia, tutaj przewodnicząca to Małgorzata Kacprowicz, zastępcą Marcin 

Rykowski. Komisja Gospodarki Finansowej, przewodniczącym został Marcin Rykowski, a 

zastępcą Zbigniew Janiszewski. Komisja Gospodarki Komunalnej, przewodniczącym został 

Łukasz Żochowski, zastępcą Sebastian Lewandowski. Komisja Przestrzegania Prawa, 

Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego, tutaj przewodniczącym został Edward Krzemieniecki, 

a zastępcą Małgorzata Spisz. Ostatnia komisja, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 

przewodniczącą została pani Ania Domeradzka, a zastępcą Jerzy Ożdżyński. 

 

Ad. pkt. 2-b 

 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta Lipna 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, obowiązkiem Rady jest 

ustalenie wynagrodzenie dla burmistrza miasta Lipna. Projekt uchwały w sprawie ustalenia tego 

wynagrodzenia dla burmistrza miasta Lipna widoczny jest na tabletach i na slajdzie. 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Ja mogę tylko jedną rzecz zapytać? Czy ta pensja, znaczy no 

uposażenie burmistrza ma wpływ też na uposażenie tu pracowników? 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – Nie, nie ma 

 

Głosowano w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta Lipna. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta 

Lipna. 
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ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (14): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, 

Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (1): Napiórski Zbigniew 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0):  

 

Rada 14 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR II/6/2024 

jak w załączniku nr 2 

 

Ad. pkt. 2-c 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2024 rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany w budżecie miasta Lipna w 2024 zgodnie z załącznikiem nr 3. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2024 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2024 rok. 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, 

Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0):  

 

Rada 15 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR II/7/2024 

jak w załączniku nr 3 
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Ad. pkt. 2-d 

 

w sprawie zmiany uchwały nr IX/71/2011 z dnia 20 lipca 2011 r. w sprawie przyjęcia 

„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Miasta 

Lipna na lata 2011-2032”. 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

sprawie zmiany uchwały nr IX/71/2011 z dnia 20 lipca 2011 r. w sprawie przyjęcia „Programu 

usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Miasta Lipna na lata 2011-

2032” zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano sprawie zmiany uchwały nr IX/71/2011 z dnia 20 lipca 2011 r. w sprawie przyjęcia 

„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Miasta Lipna na 

lata 2011-2032”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego sprawie zmiany uchwały nr IX/71/2011 z dnia 20 lipca 2011 r. w 

sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Miasta Lipna na lata 2011-2032”. 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, 

Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0):  

 

Rada 15 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR II/8/2024 

jak w załączniku nr 4 

 

Ad. pkt. 3 

 

Sprawy różne i komunikaty 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, szanowna Rado, 

uroczystości się skończyły, rozpoczęła się normalna szara praca samorządu no i na początek po 

okresie kampanii wyborczej wiele rzeczy w tym czasie wypłynęło, jeśli chodzi o potrzeby 

mieszkańców na terenie, z którego ja zostałem wybrany, czyli okręg numer 2. Mieszkańcy 
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zwracają uwagę, bardzo mocno to akcentując, na sprawę bezpieczeństwa. Ulice, praktycznie 

większość ulic na tym terenie to są ulice pozbawione chodników. Tu muszę nadmienić, że okręg 

numer 2, to okręg w tej chwili z największą ilością dzieci w wieku szkolnym zarówno w szkole 

podstawowej, jak i szkole średniej czyli do 18 roku życia, czyli tych dzieciaczków jest tam 

dużo. Mamy sytuację tego typu, że powstały nowe osiedla, a ulice są wąskie. Samochody 

przemieszczają się bardzo szybko i wymaga to ingerencji służby miasta, Komisji 

Bezpieczeństwa. Tu moja prośba do nowego przewodniczącego, jak i do całej Komisji 

Bezpieczeństwa, do Pana Wójta, Pana Burmistrza, przepraszam bardzo, nie wiem, to chyba 

zawodowe skrzywienie, żeby się nad tym tematem pochylić. Chodzi o tematy spowalniaczy. 

Tam są spowalniacze faktycznie, ale te spowalniacze są niekompletne, albo je zdemontować 

całkowicie, bo one tylko stwarzają niebezpieczeństwo, ale koniecznie trzeba założyć nowe. To 

nie ulega wątpliwości, że to jest potrzebne, ponieważ niebawem może dojść do bardzo 

nieprzyjemnego incydentu, jak również temat parkowania samochodów, głównie na ulicy 

Dolnej. Tam część mieszkańców przyzwyczaiła się parkować samochody przy ulicy. Jest to 

wygodne, ale ja też to powtarzam, wcześniej też powtarzałem, mamy sytuację tego typu 

wszystko jest dobrze dopóki jest dobrze. Jeżeli coś się wydarzy będzie potrzebna interwencja 

straży pożarnej czy pogotowia, co wówczas? Kiedy tam nie idzie chwilami przejechać 

samochodem osobowym, tak że tutaj ta ingerencja też potrzebna, co z tym fantem zrobić, więc 

tutaj kolego Edwinie, bardzo cię proszę z komisją pochyl się nad tym tematem, w tym temacie 

i zarówno tutaj jeśli chodzi o Dolną jak również ulicę Wschodnią. Ulicą Wschodnią w stronę 

miasta podążają również dzieci i to stwarza niebezpieczeństwo. Ja dzisiaj nie mówię jeszcze o 

temacie oświetlenia, bo to już jest temat na następny rok, bo tam jest też temat, ale w tej chwili 

spowalniacze, lustra. Ten temat bardzo jest istotny, bardzo ważny, ale tu bardzo szczególnie 

polecam, bo mówię, tam nie ma chodników. Zaznaczam nie ma chodników. W ciągu tych 5 lat 

i poprzednio, jedna rzecz mi się nasunęła i to jest takie porównanie troszkę z zawodowej mojej 

pracy w urzędzie gminy, brakuje mi czegoś takiego jak takiej ekipy do szybkiego reagowania. 

Taka ekipa od drobnych robót. My mamy w gminie taką ekipę, która wykonuje drobne 

naprawy, dobre prace. My co ruszy borykamy się z różnego typu drobnymi sprawami i 

wówczas większość zawsze korzysta z pomocy PUK-u, ale PUK to nie zawsze ma moce 

przerobowe, a i również nie jest koniecznie tani do takich zajęć. Czy nie warto na bazie, a wiem, 

że są tacy pracownicy w urzędzie, tworzenia takiej ekipy, która by była złożona z jednego, góra 

dwóch pracowników na stałe zatrudnionych. Reszta to są pracownicy robót interwencyjnych i 

tak to funkcjonuje w gminie, i to zdaje egzamin. Są to sprawy drobne takie, kiedy nie wymagane 

jest po prostu ingerencja już takiej firmy jak przedsiębiorstwo, czy jak firmy zewnętrznej. To 

można zrobić. Ja to bardzo polecam, bo to nie kosztuje wiele i nie ma wtedy problemu z 

usunięciem gałęzi, czy innych drobnych rzeczy, tak że Panie Burmistrzu, Pan w szczególności 

jako ten odpowiedzialny za te sprawy techniczne powinien w tym temacie zadziałać. Jeżeli 

mogę po prostu tu zwrócić na to uwagę. Ostatnie moje pytanie. Panie Burmistrzu, na jakim 

etapie jest kanalizacja przy ulicy Granicznej? Dziękuję uprzejmie. 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza - Jeżeli chodzi o postawienie chodników, to tam 

wiadomo, że przy ulicach, tak jak w tym rejonie osiedle Jana Pawła II, nie ma takiej możliwości 

z uwagi na to, że nie mamy gruntów tu. Podejmowaliśmy już wielokrotnie rozmowy z 

mieszkańcami, aby odkupić, no wiadomo, tam gdzie udało się, to są poszerzenia, tak jak 
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Państwo tam przejeżdżacie, to widzicie, że te osoby, z którymi da radę porozmawiać, by oddał 

te dwa metry ziemi, bo to i tak jest tam praktycznie, ten kto odda i my to odkupimy, jeżeli nie, 

no nie zmusimy. Tutaj musiałbym inne procedury robić, ale to już są czasochłonne bardzo, tak 

że tutaj temat spowalniaczy, tak. Oczywiście jeżeli tutaj środki budżetowe nam pozwolą. To 

już nie jest tak, jak spowalniacz kiedyś kosztował, że on kosztował tysiąc złotych. Teraz, żeby 

spowalniacz zrobić wraz z organizacją ruchu, to jest około 20.000, bo mówimy tylko o 

wyspowych spowalniaczach, na pewno już nie o spowalniaczach tych podbijanych, bo jest duże 

utrudnienie dla mieszkańców i tego nikt nie chce, bo po pierwsze duży hałas generuje i nikt nie 

pozwoli obok siebie, przy domu jakby postawić takiego spowalniacza, bo już takie próby były 

zazwyczaj i to po miesiącu się kończyło tym, że my zdejmowaliśmy te spowalniacze, bo nikt 

nie mógł spać w nocy. To tak to wygląda, tak że zobaczymy jak będą środki pozwalały w 

budżecie, czyli te spowalniacze, ale mówimy tylko i wyłącznie o tych wyspowych, takie jak są 

założone na ulicy Polnej. One są, spowalniają i one nie są takie głośne. Są utrudnienie dla 

samochodów osobowych, ale nie są jakby tak mocno uciążliwe, jak te stare podbijane dla 

mieszkańców. Parkowanie, to wiadomo, przyjrzymy się, na pewno z komisją jedną, czy z drugą 

przejedziemy się. Zobaczymy, czy zakaz zatrzymywania będzie tam potrzebny, czy nie. To są 

trudne tematy, bo mówię, zakaz zatrzymywania, najpierw wiadomo, że dla większości tak, 

później przychodzą mieszkańcy, którzy mówią, że nie, ale to sprawdzimy to i wtedy, jeżeli już, 

to tak, wykonamy takie organizacje ruchu. Tam, jeżeli chodzi o lustra, naprawa i ekipa. 

Zastanowimy się, ale pewnie tutaj, Panie Przewodniczący, nie w tym roku, bo gmina troszeczkę 

inaczej funkcjonuje. Dla nas zatrudnienie nawet jednego pracownika, czy dwóch, to mówimy 

o kwocie 60.000 na dzień dzisiejszy, o ile się nie mylę, sam etat, tak. Bo byłby ktoś dodatkowy, 

który się zna. A jak ja mam 100 000 na remonty? W ogóle na wszystkie remonty, jeżeli chodzi 

o drogi. To jeżeli mówimy o tym, to musimy jakby później zmienić w przyszłorocznym 

budżecie jakby rzeczy[…] 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Mogę wejść w słowo? Mi nie chodzi o zatrudnianie nowych 

pracowników. Są tacy pracownicy w urzędzie, którzy mogliby pokierować taką ekipą, a chodzi 

mi o pracowników złożonych z pracowników interwencyjnych tych przez urząd pracy, takich 

dorywczych i to naprawdę zdaje egzamin. My mamy tego świadomość. W urzędzie gminy 

korzystamy z tego, naprawdę przy drobnych rzeczach warto zrobić. Ja nie mówię o tych o 

pracownikach z listy sądu, które otrzymujemy, bo to jest totalna porażka, ale o pracownikach, 

którzy przychodzą z urzędu pracy skierowanych. Tutaj naprawdę jesteśmy z tego zadowoleni 

w urzędzie. 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza - Wiem o co, Panu Przewodniczącemu chodzi. Tak, 

kiedyś też tak mieliśmy, bo ja pamiętam te czasy, kiedy dawało radę, że mieliśmy z urzędu 

pracy i tam były właśnie 3 czy 4 pracowników, wtedy robiliśmy to. Możemy się nad tym też 

zastanowić. Jeżeli będą takie rzeczy, tak. Bardziej myślałem, że tutaj Panu Przewodniczącemu 

chodzi o to, żeby jeszcze jakby tutaj u nas w komórce, w urzędzie stworzyć jakby taką jakby 

mini taką, mini taką brygadę remontową. Tu bardziej chodzi, żeby kogoś wydelegować jeszcze 

z pracowników jakieś obowiązki to, żeby mieć je pod opieką. Zastanowimy się na pewno. Etap 

kanalizacji na ulicy Granicznej, tak? Rozmawiamy z właścicielem. Tam raz jest tak, raz jest 

tak. Miejmy nadzieję, że uda się nam to jakby dokończyć, bo tam pewnie przed wyborami jakieś 
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tam nie były, nie wiem, tam wpisy. Wpisy były takie, które były całkowicie oderwane od 

rzeczywistości i ten pan znowu coś tam, bo inne są przepisy w stosunku do miast, a inne są 

przepisy w stosunku do gmin i to nie jest tak, że my coś możemy zrobić coś źle, czy ten. Miasta 

rządzą się tym, nie ma gruntów, wszystkie grunty są jakby gruntami budowlanymi i one od razu 

są gruntami wyłączonymi z produkcji rolnej. Mają zmianę przeznaczenia, przepraszam, zmianę 

przeznaczenia gruntów z rolnych na budowlane. Nie ma, powiedzmy, tylko wyłączenia, ale to 

jest inny etap jakby, inny etap budowy, bo mówimy o tym, że na przykład na wsi, jak jest grunt 

klasy III, wiadomo, że jego nie można wyłączyć, jedynie plany miejscowe mogą. U nas 

wszystkie grunty, nawet klasy III od razu ma zmianę przeznaczenia, a wyłączyć tak, i tak trzeba 

ten grunt wyłączyć, ja nie mówię, że nie, ale on ma zmianę przeznaczenia, a na wsi jest tak, że 

grunt III klasy nie można zmienić przeznaczenia tego gruntu, jest rolnym i nadal będzie. Cały 

czas będzie rolnym, tak że III klasy nie można jakby już tutaj, tak się zmieniły przepisy, tylko 

plany miejscowe. U nas nie ma takiej, jakby potrzeby. Grunt B jest gruntem nadal, jest grunt 

R, jest od razu gruntem B, z automatu uzyskuje, z mocy ustawy zmianę przeznaczenia gruntu. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - O to mi chodzi właśnie Panie Burmistrzu, ponieważ tutaj w 

przestrzeni publicznej pojawiły się takie insynuacje pod adresem burmistrza oraz moim, że w 

jakiś sposób oszukaliśmy właściciela gruntów, że po prostu został wprowadzony w błąd. Z tego 

jeśli Pan tutaj może potwierdzić, ewentualnie zaprzeczyć Panie Burmistrzu, to tam chodzi o 

spór związany z tym, że ogrodzenia tych posesji wchodzą w posiadłość tego pana i tam właśnie 

jest spór o ten zakres. 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza - To jest też również to, tu bardziej chodziło tam o 

grunty, że tam jakby tak było to byśmy nie mogli wydać decyzji podziałowych, starostwo by 

nie przyjęło tego, tak że nie ma takiej możliwości tutaj w tym. Tam oprócz tego wiadomo, to 

grunty międzysąsiedzkie zawsze są, które jakby tutaj miasto, jakby nie jest w stanie wnikać, są 

spory jakby już cywilne, ale to mówię, to są zawsze na dalszych etapach jakby prac. Tutaj my 

w to nie wchodzimy. Tutaj wchodzimy wtedy, kiedy obydwie strony zgłoszą wniosek o 

rozgraniczenie nieruchomości, wtedy polubownie, jeżeli nie, to wiadomo wchodzi, to jest 

sprawa w sądzie cywilnym, tak że jak tam ktoś, kogoś nie wiadomo, że jest ten grunt, na pewno 

jest na prawie i na pewno takie coś wygra, tak że tutaj jakby nie ma żadnego znaczenia, a jest 

poza nami. 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Do Pana Inżyniera, już tam rozmawiałem też z Panem przed 

sesją. Taka pierwsza sprawa, to dziękuję za ten kosz tam. Okazało się, że nie było tych koszy, 

ale się pojawił, tak że jest duży, piękny kosz między ławkami na ulicy Nad Mieniem, nie mylić 

z Nad Niemnem, tak. Teraz pytanie takie, bo tam kończą już budowę tego budynku i w związku 

z tym mam takie pytanie, bo tam się psuje, to też a propos bezpieczeństwa, psuje się ten 

chodnik. Tu już Panu Inżynierowi pokazałem też to zdjęcie, to wygląda na to, że rzeczywiście 

ktoś tą kostkę ukradł, to nie jest tym zniszczenie. W innym miejscu. Teraz jest pytanie, czy ta 

firma troszkę tam poprawi, coś zrobi, czy to my jako miasto będziemy musieli troszkę tam 

poprawić ten chodnik? Dziękuję. 
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Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza - Tutaj, co Pan Radny mi pokazywał, to jest inne 

miejsce, bo według mnie to jest miejsce przy starym bulwarze, bo tam jest to ścieżka pieszo-

rowerowej i tam oczywiście bardzo często nam kostki ktoś wyrywa, wrzuca, ale poprawiamy 

to w każdym jakby czasie. Tam, jeżeli chodzi o wybudowanie tego obiektu, który jest tam nad 

rzeką, tam były prowadzone, o ile się nie mylę, przez Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych, 

prace związane z podłączeniami. Oczywiście przed zakończeniem prac, sprawdzimy to, 

zazwyczaj jak były jakieś sygnały firma, która to wykonywała, bo tam przeważnie chodziło o 

nawiezienie piasku, wiadomo jak to z budowy, to zazwyczaj sprzątali, bo coś tam robili, tak że 

tutaj jesteśmy w dość dobrym kontakcie tutaj z starostwem powiatowym, z osobami, które 

jakby zajmują się tą inwestycją. Jeżeli będą takie jakby potrzeby, że coś takiego się dzieje, 

oczywiście zgłosimy i na pewno powinno być naprawione przez nich, nie. To za swoje, to za 

swoje musi odpowiadać. 

 

Radna Ania Domeradzka - Ja powiem tak. Rada jest nowa, problemy stare. Studzienka na 

bulwarach otwarta, nie zamknięta. Ja to zgłaszałam. Inżynier, zapomniałeś. Teraz dalej. 

[śmiech] Łącznik między Źródlaną a ulicą 22-go Stycznia, tam gdzie ja ciągle wołam, rosną 

bzy w chodniku. To trzeba usunąć jak najszybciej i bardzo proszę, żebym ja już częściej nie 

musiała tego powtarzać. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Inżynier wszystko wie, mówi, że 

załatwione. Będzie pamiętał. 

 

Radna Małgorzata Spisz - Wielką sugestią mieszkańców miasta Lipna jest brak koszy na śmieci 

i czy moglibyśmy coś w tej sytuacji zrobić? Wracając jeszcze do bezpieczeństwa, właśnie to co 

powiedział pan Grzesiu Koszczka, problem tych spowalniaczy nie dotyczy się tylko okręgu 

numer 2, ale też okręgu numer 1, jak i wszędzie w okręgach. Głównie tutaj mam na myśli swoją 

ulicę Bukową, bo tam niestety tak szybko jeżdżą, że ten spowalniacz jest potrzebny. Dziękuję 

ślicznie. 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza - Jeżeli chodzi o kosze na mieście, to to było 

wielokrotnie tutaj wyjaśniane. My możemy stawiać tylko i wyłącznie w obrębie swoich dróg, i 

w większości jest to zrobione. Ja wiem, że tu mieszkańcy bardziej mówią o ulicy Kościuszki,  

3-go Maja, Mickiewicza. Tak, to są drogi Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych czy 

wojewódzkie, czy powiatowe, no i my tam nie możemy stawiać koszy. To tymi drogami i 

czystością zajmują się ci zarządcy dróg. Kiedyś były, ale po prostu my nie możemy jakby, 

jakbyśmy to zrobili z własnych tych, to musimy jakby, dotujemy jakby inne samorządy, tak że 

raczej nie. Choć będziemy rozmawiać, ale to jest walka z wiatrakami, bo tutaj mówiłem, my 

musimy wymuszać, aby posprzątali czy usunęli, nie wiem, jak zazwyczaj tam trawa rośnie w 

chodnikach czy coś, czy posprzątać samo to, zawsze są z naszej strony interwencje, żeby 

zarządcy dróg to robili, tak że no to z koszami na śmieci będzie na pewno większy problem. Z 

uwagi na to, że oni no, no nie zajmują się takimi drobnymi sprawami, nie, bo to jest dla nich 

oddzielna umowa, oddzielne wszystko i przeważnie taka generalna dyrekcja to ma umowę na 

cały region i na przykład jedna firma, która sprząta to, sprząta jakby cały województwo 

włocławskie albo i więcej, tak samo jak zarząd dróg wojewódzkich. Bezpieczeństwo na ulicy 
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Bukowej, to pewnie tutaj jak się spotkamy z komisją, z jedną czy drugą, będziemy rozmawiać. 

Ulica Bukowa, tak na moje, tak na szybko, ona jest stworzona po to, że odciąża jakby jeszcze 

oprócz tego ruch ciężki, który przechodził przez ulicę Mickiewicza. Tam wiadomo, że 

większość osób, które tutaj przejeżdżają ze strony tutaj Dobrzynia i z tych innych, to na pewno 

jest tak, czy które są jakby transportem daftony[?], to przejeżdża ulicą Bukową, żeby nie 

wjeżdżały już na ulicę Mickiewicza. Stworzenie takich spowalniaczy, to nie będzie zbyt fajne 

dla mieszkańców, którzy tam mieszkają, bo to jest tak, że mówimy o tym, że oni tam z tymi 

[dźwięk niezrozumiały] jeżdżą, z tym wszystkim i to, jedni mówią tak samo, czy ciężarówki z 

piaskiem i teraz jak będą spowalniacze, to no będzie bardzo trudno, jeżeli chodzi o te 

samochody ciężarowe, ale oczywiście zastanowimy się. Ja mam nadzieję, że tutaj komisja też 

pomoże wybrać jakąś rozsądniejszą tą, jest to ograniczenie do 30 na godzinę, wiadomo, że mało 

kto przestrzega przepisów te, które my tworzymy. Może, czy porozmawiamy, bardziej z policją, 

pewnie komenda też niedługo będzie u nas na jakiejś tutaj komisji bezpieczeństwa i wtedy parę 

razy, staną, pewnie złapią sporo osób i wtedy coś też może jakby się poprawić, ale mówię, tutaj 

jest tak, no, wiele, no, jedne są za, drugie są przeciw. Ja wiem, że jest spowalniacze z jednej 

strony fajnie, z drugiej strony nie, ale będziemy rozmawiać na pewno na ten temat. 

 

[dźwięk niesłyszalny] 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza - Zakaz wjazdu? Nie, zakaz wjazdu, na pewno nie, 

bo ja rozumiem zakaz wjazdu dla innych, innych osób, tak? Na pewno nie, z uwagi na to, że to 

droga jest gminna i każdy ma prawo jeździć, tak że nie możemy jakby zakazywać, że jednych 

wyróżnia się od drugich. Nie, no to jest tak samo jak przy parkowaniu przy ulicy, tak samo jak 

mieszkańcy mówią, żeby tylko mogli się zatrzymywać mieszkańcy, ci, którzy są przy tej ulicy, 

no to tak nie można robić, bo to jest jakby, jest drogą gminną i jest dla wszystkich tą drogą, dla 

wszystkich uczestników ruchu. Jeżeli chodzi o ten parki i o ten, tak, oczywiście będziemy się 

nad tym zastanawiać tutaj, bo to już jakby kolejny raz, no. Jak będą tylko środki, oczywiście 

tak. No, jak będą środki, na pewno tak.  

 

[dźwięk niesłyszalny] 

 

Radny Grzegorz Koszczka - …że część tych dróg w okresie wiosennym i jesiennym po prostu 

jest zbiornikiem wodnym. Ciężko przez to przejechać i część tych właścicieli tych gruntów i 

tych posesji ma pretensje, trochę mówiąc sami do siebie. Warto chyba im troszkę też to 

wyperswadować, żeby oni wyrazili zgodę na przeprofilowanie i w okresie właśnie teraz, kiedy 

jest sucho, przeprofilować te drogi, bo ja nie mówię, że wszystkie drogi muszą być asfaltowe 

czy wybetonowane. Mogą być również drogi gruntowe. 

 

Radna Anna Domeradzka - Ja też do Komisji Bezpieczeństwa bym prosiła, bo żeby, chodzi o 

22-go Stycznia. Tam mi mieszkańcy zgłaszają, żeby zrobić spowalniacze, tak jak na Polnej. Ja 

nie wiem, czy to jest możliwe i chodzi o to, żeby to na sesji, jak komisja już będzie sprawowała 

swoje prace, żeby to wyjaśnić, czy to jest możliwe, żeby tam zrobić spowalniacze, bo mnie 

mieszkańcy o to proszą. Na Kilińskiego jest podobna sytuacja. Tak, tak, bo to są właśnie, to są 

takie właśnie problemy, ale chodzi o to, żeby to wytłumaczyć, co wolno, a czego nie wolno, bo 
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to jest ulica dość przelotowa i no ja nie jestem znawcą, ale proszę wtedy z policją razem, żeby 

te sprawy wyjaśnić mieszkańcom. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Dziękuję, a więc widzimy, że tych 

problemów bezpieczeństwa jest bardzo dużo. Nieprzypadkowo komisja jest tak liczna. Bedą je 

rozwiązywać. 

 

Radna Małgorzata Bonowicz -  Szanowni Przewodniczący, Panie Burmistrzu, tak jak już 

rozmawialiśmy, właśnie jest wszędzie problem, ja również mam wnioski, odnośnie ulicy 

Różyckiego, że są właśnie motorowe wyścigi i żeby również tam, jeśli będzie możliwość, żeby 

jakoś, to jest przy szkole, dwie szkoły są, przedszkole, tak że naprawdę duży też problem. 

Myślę, że też można się pochylić nad tematem w całym mieście i więcej ulic. Wziąć właśnie 

pod uwagę, tak jak rozmawialiśmy. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Ja tylko chciałbym poinformować, że do 

biura Rady wpłynęło pismo na podstawie art. 23 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 

8 marca 1990 roku oraz statutu miasta Lipna z dnia 14 listopada 2018 roku rozdział 6, 

informuję, że grupa radnych w składzie Małgorzata Bonowicz, Małgorzata Spisz, Anna 

Domeradzka, Małgorzata Kacprowicz, Kamil Komorowski, Grzegorz Koszczka, Edward 

Krzemieniecki, Sebastian Lewandowski, Marcin Rykowski i Łukasz Żochowski utworzyła 

klub radnych o nazwie Klub Radnych Pawła Banasika. Na przewodniczącego klubu wybrano 

pana Sebastiana Lewandowskiego. Z poważaniem przewodniczący klubu tu się podpisał 

(załącznik nr 5) 

Ad. pkt. 4 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - stwierdził wyczerpanie porządku i dokonał 

zamknięcia sesji słowami : „Zamykam obrady II Sesji Rady Miejskiej w Lipnie”. 

 

Protokołował: Krzysztof Derwiński 


